
Zápis č. 11/2023 ze zasedání AS PedF UK ze dne 10. 10. 2023 

UKPedF/526549/2023 

 

Přítomni: N. Vondrová, J. Stará, L. Neumann, M. Linková, D. Greger, R. Listíková, 

L. Jakubcová Hajdušková, L. Lejbl, K. Mašková, J. Michal, K. Uličná, Z. Svobodová, 

L. Květoňová, M. Lázňovský, K. Mikule, A. Nejedlý, P. Chalupský, J. Štípek, A. Talafous, 

D. Erbeková, J. Gregorová, V. Vohlídková 

Omluveni: L. Ešpandrová, P. Mráček 

Hosté: M. Černochová, I. Kočová, M. Horáková, M. Nedělka, M. Lohynská  

Program: 

1. Schválení programu 

2. Administrativa 

3. Prodloužení lhůty k podávání kandidatur do univerzitního senátu 

4. Informace o setkání MICHE 

5. Stanovisko k akci Hodina pravdy 

6. Nárůst administrativy ze strany RUK 

7. Různé 

1. Schválení programu 

Senátoři se na začátku jednání domlouvají na dodatečném přidání bodů 3, 4 a 6. 

AS PedF UK schvaluje program jednání v předloženém znění. (15-0-0) 

2. Administrativa 

AS PedF UK schvaluje zápis č. 10/2023 v předloženém znění. (15-0-0) 

K. Mikule dále informuje přítomné, že byla ustanovena studentská oborová rada Tělesné 

výchovy, Německého jazyka a literatury a Anglického jazyka a literatury. 

Přítomným se představuje nový člen AS PedF UK za studentskou kurii Adam Nejedlý, který 

by rád působil v legislativní a ekonomické komisi a v komisi pro vědu. 

3. Prodloužení lhůty k podávání kandidatur do univerzitního senátu 

Aktuálně do univerzitního senátu kandidují pouze dva zástupci PedF (D. Greger a 

V. Vohlídková), celkem zde však může mít naše fakulta čtyři zástupce. Z toho důvodu se 

senátoři rozhodli znovu stanovit lhůtu pro podávání kandidatur, a to do 31. 10. 2023. Vyvěšení 

finálních kandidátních listin proběhne 3. 11. 2023. 

N. Vondrová dodává, že bude informovat vedoucí kateder, aby případné kandidáty motivovali 

k přihlášení se. Rovněž apeluje na studentskou kurii, aby tuto možnost šířila mezi studenty. 

AS PedF UK stanovuje nový termín pro podávání návrhů kandidátů do AS UK na 31. 10. 2023 

a dále mění termín pro vyvěšení kandidátní listiny na 3. 11. 2023. Termín voleb se nemění. 

(20-0-0) 

  



4. Setkání MICHE 

M. Černochová informuje přítomné o tom, že v termínu 23. – 26. 10. 2023 v rámci MICHE 

2023 (Monitoring Internationalization of Czech Higher Education) navštíví Pedagogickou 

fakultu skupina zástupců z řad evropských institucí zabývajících se internacionalizací VŠ, 

Domu zahraniční spolupráce a Odboru zahraničních vztahů RUK. Zve zejména zástupce 

studentské kurie k účasti na diskusi 25. 10. 2023 od 16:30 do 17:30 v učebně R118. Také je 

žádá o sdílení této informace dalším studentům. Diskuse bude probíhat v angličtině. 

5. Stanovisko k akci Hodina pravdy 

Host M. Lohynská shrnuje přítomným informace z dopisu od iniciativy Hodina pravdy, kterou 

senátoři obdrželi – Vysokoškolský odborový svaz vyhlašuje výstražnou stávku na 17. 10. za 

účelem upozornění na nedůstojné platy akademických pracovníků humanitních oborů. Ve 

stejný den proběhne v Praze na Náměstí Jana Palacha před budovou FF UK ve 14:00 

shromáždění, na které od 15:00 naváže protestní průvod. M. Lohynská žádá přítomné o jejich 

stanovisko k vyhlášené stávce a N. Vondrová na toto téma zahajuje diskusi.  

D. Greger a J. Štípek zaujímají ten postoj, že výše mezd se odvíjí zejména od koeficientu 

ekonomické náročnosti (KEN) jednotlivých oborů, na základě kterého jsou peníze 

přerozdělovány v rámci celé univerzity. Problém je tedy na úrovni univerzity, nikoliv státu.  

J. Štípek se proto přiklání k požadavku na revizi KENů a do té doby k přijetí přechodných 

opatření.  

Po diskusi se senátoři shodují na tom, že ke stávce zaujmou stejné stanovisko jako v březnu 

(viz Zápis zasedání AS PedF UK č. 3/2023), ovšem s dodatkem.  

J. Štípek navrhuje tyto dva dodatky: 

1) AS PedF UK doporučuje stávkovou činnost směřovat vůči vedení univerzity. 

2) AS PedF UK navrhuje zvážit žalobu na Univerzitu Karlovu z důvodu nerovného odměňování 

osob na stejné pozici na různých fakultách.  

O dodatcích se následně hlasovalo. 

Dodatek č. 1: 

AS PedF UK schvaluje přidání dodatku „AS PedF UK doporučuje stávkovou činnost směřovat 

vůči vedení univerzity.“ ke stanovisku schválenému v březnu 2023. (16-0-5) 

Dodatek č. 2: 

AS PedF UK neschvaluje přidání dodatku „AS PedF UK navrhuje zvážit žalobu na Univerzitu 

Karlovu z důvodu nestejného odměňování osob na stejné pozici na různých fakultách.“ ke 

stanovisku schválenému v březnu 2023. (1-1-20) 

AS PedF UK se odvolává na své předchozí usnesení z března 2023 a dodává k němu nově 

schválený bod. Finální stanovisko je tedy následující: 

„AS PedF UK se připojuje k iniciativě Hodina pravdy a podporuje její prohlášení 

upozorňující na nízké mzdy akademických pracovníků humanitních a 

společenskovědních fakult. Podporuje úsilí o navýšení rozpočtu vysokých škol, které 

může přispět k řešení rozevírajících se nůžek ve mzdách akademiků na různých 

fakultách UK. Zároveň však apeluje na vedení univerzity, aby podrobilo vnitřní 

KENy na UK důkladné kontrole a revizi. Zkušenost naší fakulty, která má obory 

s výrazně odlišným KEN ukazují, že staré rozpětí KENů neodpovídá reálnému 

vyjádření ekonomické náročnosti studia (KEN). AS PedF UK apeluje na vedení 



univerzity, aby roli KENů v rozdělování prostředků mezi fakulty oslabila a 

podrobila je podrobné analýze. Považujeme za žádoucí oslabit jejich roli 

v Principech dělení prostředků na výuku z 90 % prostředků násobených KENem na 

70 % prostředků násobených KENem a to již v Principech 2024. 

AS PedF UK doporučuje stávkovou činnost směřovat vůči vedení univerzity.“ 

6. Nárůst administrativy ze strany RUK 

V tomto bodě byla zahájena diskuse v návaznosti na žádost RUK, která po jednotlivých 

fakultách požaduje zaznamenání všech povinných a povinně volitelných předmětů, které se 

konají mimo budovu fakulty, a znamenají tak pro studenty finanční zátěž navíc, která jim může 

znemožnit předmět splnit (zejm. sportovní kurzy, přírodovědné exkurze apod.). 

J. Štípek tento krok považuje za administrativní zátěž navíc, za kterou navíc zaměstnanci 

fakulty nebudou zaplaceni. Studentská kurie zároveň ale oceňuje snahu RUK o zajištění 

stejných podmínek pro všechny studenty na všech fakultách. Záleží ovšem, jakým způsobem 

se ke srovnání těchto podmínek postaví (zda např. stipendii, či možností náhradního plnění 

předmětu). 

J. Štípek uvádí, že po vysvětlení, proč o tyto informace RUK žádá, netrvá na dalším 

projednávání. Upozorňuje však, že snaha o sjednocení všech aspektů práce na univerzity napříč 

fakultami může být kontraproduktivní. 

Po další diskusi se AS shoduje, že v tomto bodě nebude přijímat žádné usnesení. 

7. Různé 

V tomto bodě nejprve J. Stará připomíná, že je potřeba nově sestavit technicko-administrativní 

komisi po odchodu A. Stropka. Na jeho místo se hlásí A. Talafous. Komise operativně volí D. 

Erbekovou na pozici předsedkyně této komise. 

J. Štípek svolává ekonomickou komisi před příštím zasedáním AS PedF UK (27. 10. 2023) na 

13:15. 

V návaznosti na organizaci Začni učit!, která na svých stránkách propaguje možnosti práce ve 

školství bez pedagogického vzdělání se zahajuje diskuse o tom, že programy CŽV sestávají 

z 250 hodin, kdežto novela zákona požaduje pro akreditované pedagogické pracovníky studium 

v rozsahu 300 hodin. Senátoři se proto chtějí obrátit na proděkana programů CŽV a zeptat se 

ho, jak bude fakulta na tuto skutečnost reagovat.  

V Praze, dne 10. 10. 2023 

Zapsala: Světlana Fleischmannová 

Vidovala: Naďa Vondrová 

 

 


